
Novi Pazar - Novi Pazar je, opet, u centru skandala i pod
utiskom dva incidenta koji su obele`ili prethodnih {est da-
na. Na videlo su iza{le vi{emese~ne spekulacije o raskolu
unutar Islamske zajednice (IZ) Srbije. Minule subote, u ve-
~ernjim satima, na ulici je pretu~en imam Bor d`amije Ne-
zir Salihovi} (63). Od te{kih povreda oporavlja se na Ode-
ljenju hirurgije ovda{nje Op{te bolnice. Samo nekoliko da-
na nakon toga, opet pod okriljem no}i, poku{ana je palje-
vina automobila sand`a~kog muftije Hasiba Suljovi}a. Po-
licija intenzivno radi na rasvetljavanju ovih doga|aja, koji
su ponovo rasplamsali pri~e o podeljenosti muslimanskih
vernika. Napad na imama Salihovi}a, sand`a~ki muftija
Suljovi} i njegov verski poglavar reisu-l-ulema Sead Nasu-
fovi}, iskoristili su za me|usobna optu`ivanja. Ovi inciden-
ti nai{li su na brojne osude i reagovanja. Oglasio se i pred-
sednik Me{ihata IZ u Srbiji muftija Mevlud Dudi}, koji je
u svom saop{tenju za javnost izrazio zabrinutost i najo{tri-
je osudio napad na imama Salihovi}a, iako ga je ozna~io
kao jednog od aktera razbijanja IZ 2007. godine. Gradona-
~elnik Novog Pazara Nihat Bi{evac zatra`io je od policije,
MUP i tu`ila{tva da hitno reaguju i pravdi privedu sve po-
~inioce. Reisu-l-ulema Islamske zajednice Srbije

Sead Nasufovi} obratio se i ministru unutra{njih poslo-
va Neboj{i Stefanovi}u, od koga je zatra`io da policija i dr-
`avni organi hitno preduzmu sve mere i otkriju napada~e.

S.N.
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Ponovo u medijima: Novi Pazar 

Premla}ivanje imama u Novom Pazaru i poku{aj paljenja automobila pokrenuo pri~e o raskolu u IZ Srbije

Povratak batina{a i palitelja

U {kolu i{li ~amcem sad 
predsedni~kom limuzinom

Priboj - U~enici Osnovne
{kole „Nikola Tesla“ iz Pri-
bojske Banje koji `ive u se-
lu Ku~in, putovali su do
{kole prelaze}i jezero Pot-
pe} ~amcima. Od utorka
oni od ku}e do {kole i na-
zad putuju slu`benim vozi-
lom predsednika op{tine
Priboj Lazara Rvovi}a, a vo-
zi ih njegov voza~.

S. B.
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Batine
O jadu smo se ponovo smeli. Vreme batina nikako da pro|e. Taman kad

se ~ar{ija malo „u~auri“ u svom miru, iz prikrajka isko~e batina{i i palitelji.
I to no}u da ih ne vidi niko. Tinjalo, tinjalo, pa se raspalilo. Ukr{taju se sa-
op{tenja, prozivaju se nemili i nedragi, mili i dragi se ~uvaju za ne daj bo-
`e. Nasilne rukopise prepoznaju svi. Pri~a se, u ~ar{ijskoj instituciji, „kahvi“.
Ali, ajd, jo{ malo da se potka~e nadle`ne dr`avne institucije. Svi koji ne{to
znaju, a nisu mili i dragi, su nacionalni izdajnici, potkaziva~i, {pijuni oba-
ve{tajci... I jo{ {ta ne!? Grdnije od gr|eg. Nikakvi izbori ne mogu da pro|u
bez toga. 

Sve {to je bilo pre, ne va`iiii. Istorija se pi{e od sada, pa do kraja man-
data sa li~nom `eljom za neograni~enim rokom trajanja. Ko stane na lini-
ju roka trajanja, ima da se smatra ljutim neprijateljem. A ljutog neprijate-
lja sleduje, po merilima neograni~enog mandatnog trajanja, sleduje sve
ono {to na um padne. Da nije toga, ne bismo imali ni toliko naslovnih stra-
na i u vestima udarnih termina. Vreme {okova u ~ar{iji je pro{lo, a vreme
batina se, s vremena na vreme, obnavlja. S.N.

Novi Pazar - Novi Pazar je, opet, u cen-
tru skandala i pod utiskom dva inciden-
ta koji su obele ìli prethodnih {est dana.
Na videlo su iza{le vi{emese~ne speku-
lacije o raskolu unutar Islamske zajedni-
ce (IZ) Srbije. Minule subote, u ve~ernjim
satima, na ulici je pretu~en imam Bor
d`amije Nezir Salihovi} (63). Od te{kih
povreda oporavlja se na Odeljenju hirur-
gije ovda{nje Op{te bolnice. Samo ne-
koliko dana nakon toga, opet pod okri-
ljem no}i, poku{ana je paljevina auto-
mobila sand`a~kog muftije Hasiba Su-
ljovi}a. Policija intenzivno radi na rasve-
tljavanju ovih doga|aja, koji su ponovo
rasplamsali pri~e o podeljenosti musli-
manskih vernika.

Napad na imama Salihovi}a, san-
d`a~ki muftija Suljovi} i njegov verski po-

glavar reisu-l-ulema Sead Nasufovi}, is-
koristili su za me|usobna optu ìvanja.
Muftija Suljovi} novinarima je podelio
svoju pisanu izjavu u kojoj je naveo da ia-
ko jo{ nisu poznati „nalogodavci i izvr{i-
oci kukavi~kog ~ina“ poznati su „kreato-
ri formiranja atmosfere pritisaka, ucena i
pretnji“, poslednjih nekoliko meseci. On
je za to optu ìo reisu-l-ulemu IZ Srbije
Seada Nasufovi}a i visokog funkcionera
SDA Sand`aka i aktuelnog direktora mu-
zeja „Ras“ Fuada Ba}i}anina“. Utvrdio je
da je jedini greh napadnutog imama“
{to nije prihvatio ucene od pomenutih
faktora da pogazi slobodno izra`enu vo-
lju d`ematlija na izborima u IZ Sand`a-
ka“ i ocenio da je „pitanje dana kada }e
do ovakvih i sli~nih incidenata do}i i na
drugom mestu“.

Dvojica prozvanih, Nasufovi} i Ba}i-
}anin, odbacili su ovakve optu`be. Reis
IZ Srbije, iste ve~eri, na prozivke odgo-
vorio saop{tenjem i optu ìo svog muf-
tiju da je izjavom „prizvao nemire i krv u
Sand`aku“ i da „u poslednjih godinu da-
na deluje kao produ`ena ruka Muame-
ra Zukorli}a kojom se ̀ eli uni{titi Rijaset
IZ Srbije i destabilizovati mir u Sand`a-

ku“. On je ovom svom slu`beniku ponu-
dio poslednju {ansu, da se javno distan-
cira“ od svih du{mana koji ga zloupotre-
bljavaju“, da tra ì oprost, jer je to na~in
da se vrati u legalne izbore za muftiju
sand`a~kog. Ukoliko to ne uradi predu-
ze}e sve zakonske mere kako bi za{titio
IZ, svoju porodicu i sebe. Reis Nasufovi}
u svom saop{tenju nagla{ava da je Su-
ljovi}, krajem decembra pro{le godine
na Vrhovnom saboru IZ, smenjen sa
funkcije sand`a~kog muftije na zahtev
90 odsto imama, iako je javnosti, kako bi
mu sa~uvali dostojanstvo, saop{teno da
mu je istekao mandat zbog ~ega su ras-
pisani izbori u Me{ihatu. Smenjeni muf-
tija je te odluke obesmi{ljavao, te je „bez
ikakve najave, tajno, sa odre|enom gru-
pom ljudi izvr{io izbor i samog sebe

promovisao u novoizabranog muftiju
sand`a~kog, ne po{tuju}i niti jedan za-
kon IZ“, tvrdi Nasufovi}.  D`ematski od-
bor Bor d`amije osudio je napad na
svog imama i zatra`io da se po~inioci
prona|u i kazne. U saop{tenju za jav-
nost, odbor vernika te d`amije deman-
tuje sand`a~kog muftiju Suljovi}a da je
imamu Salihovi}u pre}eno. 

Nije se dugo ~ekalo na „incident na
drugom mestu“, pa se na meti razra~u-
navanja na{ao automobil muftije Suljo-
vi}a. Incident se dogodio u no}i izme|u
utorka i srede, oko pola dva. Nepoznati
izvr{ilac je poku{ao da zapali automobil,
kada je prime}en pobegao je prema
svom automobilu, parkiranom u nepo-
srednoj blizini Suljovi}eve porodi~ne ku-
}e. Pri tom je, iz pi{tolja, zapucao na dva
njegova bliska ro|aka. U pucnjavi nije bi-
lo povre|enih.

Policija je odmah iza{la na lice mesta,
i u prisustvu nadle`nog tu ìoca Edisa Ari-
fovi}a, izvr{ila uvi|aj. Nezvani~no, u to-
ku uvi|aja, prona|ene su dve ~aure i
kantica od pet litara u kojoj je bio benzin.
Tako|e, nezvani~no ovo delo je okarak-
terisano kao izazivanje op{te opasnosti.

Tu ìlac Arifovi} je nalo ìo da se sa okol-
nih zgrada uzmu video-snimci.

Muftija Suljovi} je rekao da ne zna ko
stoji iza „ovog mu~kog napada, ali je sli-
~an onom kada je u subotu napadnut i
te{ko povre|en Nezir Salihovi}, imam u
Bor d`amiji“ i istakao da poslednjih dana
nije dobijao pretnje, ali je na dru{tvenim
mre`ama bio vre|an i da su ga „odre|e-
ne osobe ozna~avale kao nekog koga
treba zastra{iti“. Apelovao je na istra`ne
organe da „{to pre otkriju po~inioce i na-
logodavce“. „U suprotnom se bojim da
je ovo tek po~etak nekakvog razra~una
u kojem ja, efendija Salihovi}, ali i ostali
gra|ani ne}e imati mira „, naglasio je
muftija Suljovi}.

Ovi incidenti nai{li su na brojne osude
i reagovanja. Oglasio se i predsednik Me-
{ihata IZ u Srbiji muftija Mevlud Dudi}, ko-
ji je u svom saop{tenju za javnost izrazio
zabrinutost i najo{trije osudio napad na
imama Salihovi}a, iako ga je ozna~io kao
jednog od aktera razbijanja IZ 2007. godi-
ne. Naveo je da je to put „na koji se htela IZ
gurnuti, kako bi se destabilizovao prostor
Sand`aka, a ugled IZ, njenih ~elnika i slu-
`benika srozao do minimuma, ~ime bi se

IZ svela na pokopnu organizaciju, izgubi-
la poziciju u dru{tvu, a njeni napada~i, iz
reda politi~kih i obave{tajnih struktura
dobili puni legitimitet da je osporavaju,
omalova`avaju i na kraju njenu imovinu
oplja~kaju“. Ocenjuje da je IZ imala snage
da se tim nasrtajima odupre i da je „odo-
levanje i uspe{no funkcionisanje tokom
11 godina, dovoljan su argument svako-
me ko razume, da se IZ ne mo`e pokoriti
ne mo`e poniziti, ne mo`e ignorisati, po-
sebno ne mo`e ugasiti“ i da su poslednji
doga|aji pokazali na{ta su sve spremni
oni koji ne ̀ ele dobro IZ.

Vrhovni poglavar IZ u Srbiji pozvao
sve one „koji su joj okrenuli le|a 2007.
godine ili aktivno u~estvovali u ugro`a-
vanju njenog jedinstva, da se vrate, jer je
jedino jaka i jedinstvena Zajednica spo-
sobna da za{titi svakog svog slu`benika
i d`ematliju od nasrtaja politi~ki kriminal-
nih strukture i u~estvuje u obezbe|iva-
nju ambijenta za razvoj i prosperitet dru-
{tva u celini“.

Gradona~elnik Novog Pazara Nihat
Bi{evac zatra ìo je od policije, MUP i tu-
ìla{tva da hitno reaguju i pravdi prive-

du sve po~inioce. U saop{tenju za jav-
nost ocenio je da je „apsurdno da se No-
vi Pazar suo~ava sa situacijom koja nije
zabele`ena ni u vreme najo{trijih pode-
la unutar Islamske zajednice i politi~kih
nesuglasica u gradu. Ta ~injenica govori
u prilog tezi da se ovde ne radi o nika-
kvim incidentima, ve} o dobro organizo-
vanoj akciji kojom neko `eli da od No-
vog Pazara ponovo stvori krizno podru~-

je.“Bi{evac je podsetio na obavezu dr-
`avnih organa prema gra|anima Novog
Pazara da svojom brzom reakcijom spre-
~e dalje {irenje netrpeljivosti i zaustave
manipulacije pojedinaca i interesnih
grupa po ovom pitanju.

- Zahtevamo da policija i tu ìla{tvo
svojim konkretnim delovanjem kona~-
no poka`u adekvatan nivo efikasnosti u
radu, jer bi njihova pasivnost u ovom slu-
~aju mogla da proizvede nesagledive
posledice {to, verujemo, nikome nije cilj,
navodi se u saop{tenju gradona~elnika
Novog Pazara. Napade je osudila i hitnu
reakciju nadle`nih dr`avnih organa za-
tra ìla je i SDA Sand`aka, ali i ponovila
stare optu`be na ra~un slu`bi i organa
bezbednosti Srbije.

- O~igledno je da se srpske slu`be i or-
gani bezbednosti tolerantno odnose
prema ovim napadima. Takvim odno-
som ohrabruju ekstremiste i zlo~ince da
neka`njeno nastave sa nasiljem, napadi-
ma i zlo~inima. Podse}amo da srpsko
pravosu|e i policija , do danas, nisu istra-
ìli i kaznili nijedan zlo~in nad Bo{njaci-

ma u Sand`aku, navodi se u saop{tenju
ove partije i dodaje da se bez odlaganja
tra ì lustracija, usaglasi nacionalna struk-
tura u dr`avnim organima sa nacional-
nom strukturom stanovni{tva u ovom
delu Srbije „jer Bo{njaci nemaju povere-
nja u srpske dr`avne organe“.

U ovom gradu nije tajna da IZ Srbije
u ìva podr{ku SDA Sand`aka i Bo{nja~-
kog nacionalnog ve}a (BNV), a njeni
najvi{i funkcioneri ~esto su gosti skupo-
va koje organizuju ova partija i institu-
cija na ~ijem ~elu je Sulejman Ugljanin.
^ak je muftija Suljovi} od BNV zatra ìo
da da svoje predstavnike u komisije za
izbore unutar IZ Srbije (jedan predstav-
nik reisa, jedan iz BNV i jedan iz muftij-
stva). IZ u Srbiji ~esto optu`uje Ugljani-
na da je pomogao razbijanje jedinstve-
ne IZ i stvaranje IZ Srbije Ne zaboravlja-
ju mu izjavu iz jeseni 2008. godine „tzv.
Me{ihat IZ Sand`aka vi{e ne postoji“ i
da je adresa za verska pitanja Bo{njaka
BNV. Na ~elu IZ Sand`aka tada bio muf-
tija Muamer Zukorli}. S. Novosel

NOVI PAZAR - Turisti~ka organizacija Novog Pazara (TONP) dobila je sedam miliona
dinara, na konkursu Ministarstva trgovine, turizma i telekomunikacija Srbije. Ova
sredstva namenjena su sre|ivanju prostora oko srednjevekovnog manastira Sopo}a-
ni i bi}e utro{ena na tri projekta. Deo sredstva namenjen je sre|ivanju sanitarnog
bloka kod manastira, drugi deo bi}e utro{en za sre|ivanje prostora ispred, a tre}i za
izgradnju staza. Manastir je udaljen od Novog Pazara 14 kilometara. Zadu`bina je
Stefana Uro{a iz druge polovine 13. veka. Od 1979. godine nalazi se na UNESCO listi
svetske kulturne ba{tine. S.N.

Sedam miliona dinara za Sopo}ane

Manastir Sopo}ani: Bolji pristup svetinji
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AKTUELNO: Premla}ivanje imama i poku{aj paljenja automobila u Novom Pazaru pokrenuo pri~e o raskolu u IZ Srbije

Povratak batina{a i palitelja Pismo ministru
policije 

Povodom napada na imama Salihovi}a i
poku{aja paljenja automobila imama Sulje-
vi}a, reisu-l-ulema Islamske zajednice Srbije

Sead Nasufovi} obratio se i ministru unu-
tra{njih poslova Neboj{i Stefanovi}u. Podse-
}aju}i na ranije nere{ene slu~ajeve i ubistvo
Fahrudina Skarepa iz Tutina, Nasufovi} od mi-
nistra Stefanovi}a tra`i da policija i dr`avni or-
gani hitno preduzmu sve mere i otkriju napa-
da~e. „Mi nemamo kome drugom da se obra-
timo osim Vama, da Vam izrazimo svoj protest
zbog nebrige za miran ̀ ivot i sigurnost gra|a-
na u Novom Pazaru“, zaklju~uje Nasufovi}.

Me|usobna optu`ivanja: 
Sead Nasufovi} i Hasib Suljevi}
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Nisu obi~ni incidenti ve} dobro organizovana akcija
kojom neko ̀ eli da od Novog Pazara ponovo stvori
krizno podru~je, upozorava gradona~elnik Bi{evac



Nova Varo{ - Zbog nedostatka kvoru-
ma, pro{log petka nije odr`ana sednica
novovaro{kog parlamenta, na kojoj je,
na zahtev tre}ine odbornika iz redova
dela vlasti i opozicije, trebalo da se ras-
pravlja o poverenju predsedniku SO Ni-
koli Jeli}u. U skup{tinskim klupama na-
{lo se svega sedmoro odbornika opozi-
cije, dok se ~etiri potpisnika zahteva iz
redova SNS-a nisu pojavili, kao ni od-
bornici vladaju}e koalicije. Time je pro-
pao poku{aj smene aktuelne vlasti, koja
ovakav potez ocenjuje kao sraman i ne-
principijelan. Iz opozicione Demokrat-
ske stranke o{tro odbacuju ovakve op-
tu`be , tvrde}i da cilj inicijative nije bio
sklapanje saveza sa razo~aranim na-
prednjacima, ve} izazivanje vanrednih
lokalnih izbora i smena lo{e vlasti.

Predsednik SO zakazao je 14. sedni-
cu parlamenta u predvi|enom zakon-
skom roku, a nakon {to je 15. marta
zahtev za njeno sazivanje podnela gru-
pa od devet odbornika dela vlasti i opo-
zicije. „Odbornici nemaju minimum

uslova za rad i funkcionisanje, a za to
najve}u odgovornost snosi predsednik
Skup{tine, te zato smatramo da vi{e ni-
je dostojan da obavlja tu odgovornu
funkciju“, navodi se u obrazlo`enju
zahteva koji su potpisala ~etiri odbor-
nika SNS Ivan Mladenovi}, Radojko
Stojkovi}, Dejan Vojinovi} i Goran Ko-
la{inac, kao i pet opozicije - demokrate
Slavi{a Puri}, Zoran Suboti} i Ljubi{a
Nedovi}, jedan odbornik Dveri i samo-
stalna odbornica Vesna ^konjevi}.
Predsednik lokalnog parlamenta Niko-
la Jeli} smatra da stvarni cilj zahteva ni-
je bila samo njegova smena, ve} desta-
bilizacija op{tinske vlasti.

- Legitimno je da opozicija radi na
uru{avanju vlasti. Ali je to u ovom slu~a-
ju bilo neprirodno i neprincipijelno. U
najmanju ruku je neprimereno da se DS
u ovoj inicijativi udru`i sa ~etvoricom
naprednjaka, me|u kojima je i odbornik
koji im je 2015. godine potpisivao re{e-
nja o otkazu, a potom ih mi iz nove vla-
sti vra}ali na posao. Za{to su po kuloari-

ma, kafanama i kafi}ima sklapali ovakav
savez, dozvoliv{i da budu zloupotreblje-
ni i instruisani od strane pojedinaca iz
biv{eg rukovodstva SNS, ne znam, mo-
gu samo da pretpostavim da su u pita-
nju neki li~ni interesi, rekao je Jeli}.

Demokrate odbacuju tvrdnje op{tin-
skih ~elnika da su planirali bilo kakvo
politi~ko partnerstvo sa naprednjacima.

- Cilj je bio da izazovemo vanredne
lokalne izbore i na njima smenimo
vlast koja lo{e radi svoj posao. Kao opo-
zicija smo du`ni da gra|anima i na ovaj
na~in po{aljemo poruku da vladaju}a
koalicija lo{e funkcioni{e i da je vreme

da ode. Imali smo ve}inu za smenu, ali
su u poslednjih nekoliko dana potpi-
snici zahteva iz redova SNS najverovat-
nije bili izlo`eni ogromnim pritiscima
iz partijske centrale u Beogradu - isti~e
Slavi{a Puri} (DS). 

Demokrate najavljuju da }e i u bu-
du}nosti koristiti svaku priliku da „po-
mrse konce“ vladaju}oj koaliciji, koja je,
kako tvrde, u krizi ve} mesecima. Zato
{to o njenom formiranju nisu svojom
slobodnom voljom odlu~ivali odbornici
sada{nje skup{tinske ve}ine, ve} su bili
prinu|eni da slu{aju direktive iz stra-
na~ke centrale, smatraju u DS. 

- La  ̀je i da su hteli da izazovu parla-
mentarnu krizu kako bi do{lo do raspi-
sivanja vanrednih lokalnih izbora, ve} je
namera bila da se skrpi nova skup{tin-
ska ve}ina u saradnji sa ~etiri napred-
nja~ka odbornika. I da se to desilo, vrati-
li bismo se na kormilo op{tine ve} za 15
dana- odgovara predsednik lokalnog
parlamenta Nikola Jeli}. Napominje da
ovakve politi~ke turbulencije ne idu u
prilog ni vlasti ni opoziciji, ve} da bi tre-
balo da se, ipak, „spusti lopta“ i pokrene
dijalog kako bi se u op{tini zajedni~ki re-
{avali nagomilani problemi, ali u sarad-
nji sa dr`avom. R. Popovi}
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Skup{tina grada, drugo
ovogodi{nje zasedanje, odr`a}e u pone-
deljak. Na dnevnom redu na}i }e se tri-
desetak ta~aka. Najvi{e prostora dato je
za razmatranje i usvajanje izve{taja o ra-
du u pro{loj godini, gradskih slu`bi
(Gradska uprava za izvorne i poverene
poslove, Gradska uprava za naplatu jav-
nih prihoda, Gradskog pravobranila-
{tva , [taba za vanredne situacije) i jav-
nih preduze}a i ustanova ~iji osniva~ je
grad (Zavod za urbanizam, JP za ure|i-

vanje gradskog zemlji{ta, javnih komu-
nalnih preduze}a, Gradska toplana,
Gradska ~isto}a, Vodovod i kanalizaci-
ja i Parking servis). 

Nekoliko ta~aka posve}eno je urba-
nisti~kim pitanjima, zatim, imenovanju
direktora Kancelarije za mlade, Centra
za decu i omladinu „Duga“ i Kulturnog
centra i razre{enju starih i imenovanju
novih ~lanova nadzornih odbora u Za-
vodu za urbanizam i Gradskoj toplani.
Na zasedanju gradskog parlamenta bi}e

konstatovan prestanak mandata jed-
nom odborniku iz koalicije okupljene
oko SNS i potvr|en mandat njegovom
nasledniku. Odbornik Bojan Petrovi} je
podneo ostavku na odborni~ko mesto,
jer, kako je obrazlo`io u ostavci, to ~ini
„iz moralnih razloga“ s obzirom da vi{e
nije ~lan stranke. Pred odbornicima }e
se na}i i zaklju~ci o informaciji o spro-
vo|enju postupaka analize i utvr|iva-
nja nepokretnosti ~iji vlasnik je grad, a
koja koriste javna preduze}a. S. N.

Propao poku{aj smene predsednika SO Nova Varo{ Nikole Jeli}a

Skup{tina bez kvoruma

Opozicioni odbornici: Izneverila ih ~etiri naprednjaka

Konkurs za ure|enje
pe{a~kog prolaza

Novi Pazar - Mladi kreativni ljudi ima-
ju jo{ jednu priliku da prezentuju svoje
ideje za sre|ivanje prostora u ovom gra-
du. Naime, ovda{nji Kulturni centar je
raspisao arhitektonsko-urbanisti~ki
projekat za ure|enje pe{a~kog prolaza
izme|u ulica Stevana Nemanje i 8. mar-
ta. Koordinator ovog projekta Semir Po-
turak je ocenio da „ima puno prostora
za realizaciju najkreativnijih ideja“.

Konkurs je otvoren do 5. maja, a
stru~ni ̀ iri }e tri najbolja rada nagraditi
nov~ano. Prva nagrada je 40 hiljada,
druga 15.000 i tre}enagra|eni }e dobiti
10 hiljada dinara.  Ovo je druga {ansa

koja se daje mladim kreativcima iz ovog
grada da daju idejna re{enja za unapre-
|enje prostora. U nedelju se zavr{ava
Arhitektonsko-umetni~ka radionica ~i-
ji je cilj pronala`enje idejnih re{enja za
ure|enje kejova pored novopazarskih
reka. U radionici u~estvuje dvadesetak
mladih Novopazaraca, a sve {to su stva-
rali na radionicama na}i }e se u katalogu
idejnih re{enja i makete, koji }e biti pri-
kazani na izlo`bi 12. aprila u galeriji
Multimedijalnog centra. Ovu aktivnost
su organizovali grad Novi Pazar, Regio-
nalna agencija za ekonomski razvoj
Sand`aka i Kulturni centar. S.N. 

Novi Pazar - Me|u deset lokalnih sa-
mouprava, koje su pro{le godine potpi-
sale ugovor o izgradnji toplane na bio-
masu, na{le su se i ~etiri sand`a~ke : No-
vi Pazar, Nova Varo{, Priboj i Prijepolje.
Nakon potpisivanja ugovora sa stranim
investitorima (nema~ka razvojna banka
KfW i Vlada [vajcarske), saop{teno je
da bi Novi Pazar takvu toplanu trebalo
da dobije do jeseni 2018. godine. Tada je
re~eno da }e taj projekat biti realizovan
na prostoru biv{eg TK „Ra{ka“ i da bi to
trebalo da bude kraj rada toplane u sa-
mom centru grada. Od 27 miliona evra,
kolika je vrednost projekta za svih deset
op{tina, Novom Pazaru pripada 2,9 mi-

liona evra iz kredita nema~ke banke i
720 hiljada evra su bespovratna sredstva
Vlade [vajcarske. Ovaj kredit, kako je
predvi|eno sporazumom, otpla}ivao bi
se 15 godina, uz godi{nju kamatnu sto-
pu od jedan odsto i grejs period od pet
godina. I prethodnih godina novopazar-
ska Gradska toplana je koristila sredstva
nema~ke razvojne banke KfW za po-
bolj{anje sistema grejanja. Preko ovda-
{njeg toplovoda zagreva se vi{e od 100
hiljada kvadratnih metara u vi{e od
1.200 stanova i 300 poslovnih prostorija.
Kotlovi toplane sme{teni su u strogom
centru grada i njihovi kapaciteti odavno
su prevazi|eni. S. N. 

Grejanje na biomasu
do kraja godine?

Novi Pazar - Novopazarska lokalna
samouprava donira}e saobra}ajnoj
policiji u ovom gradu ure|aj za detek-
ciju psihoaktivnih supstanci u organi-
zmu. Javni tender za kupovinu detek-
tora je u toku. Vrednost donacije je mi-
lion dinara i ta sredstva su prikupljena
od naplate kazni za saobra}ajne prekr-
{aje. Ovaj ure|aj }e za desetak minuta,
iz pljuva~ke voza~a, mo}i da otkrije

prisustvo {est grupa narkotika u orga-
nizmu: kokaina, kanabisa, amfetami-
na, metamfetamina, metadona i ben-
zodijazepina.

Novopazarska saobra}ajna polici-
ja, do sada, nije imala ovakvu opre-
mu, pa je za testiranje prisustva nar-
kotika u organizmu voza~a, aparat
pozajmljivala od saobra}ajne policije
u ^a~aku. Sankcije za one kod kojih

se na|e prisustvo psihoaktivnih sup-
stanci su: 12 sata zadr`avanja u poli-
cijskoj stanici, oduzimanje voza~ke
dozvole pola godine i pla}anje nov~a-
ne kazne od 15.000-30.000 dinara, a
oni koji odbiju testiranje bi}e nov~a-
no ka`njeni od 100.000-120.000 dina-
ra, 14 kaznenih poena, oduzimanjem
voza~ke dozvole osam meseci ili za-
tvorom od 30 dana. S.N. 

Saobra}ajna policija dobija detektor za drogu
Novi Pazar - Do 5. aprila traje tender

za izbor izvo|a~a radova na sanaciji de-
ponije Golo brdo. Predra~unska vred-
nost ovog posla je pet miliona dinara.
Sanacija podrazumeva da se sme}e, ko-
je se nalazi na platformi, gurne na ni`i
nivo i da se sve povr{ine prekriju ze-
mljom u visini od 20-30 cm. Ovim }e bi-
ti olak{ana eksploatacija, smanjene mo-
gu}nosti paljenja i {irenja neprijatnih
mirisa.  Poslednji put deponija je sanira-

na pre pet godina, kada su na njoj bili ~e-
sti po`ari. Golo brdo je od grada udalje-
no 23 kilometra. U rad je pu{tena pre 18
godina. Njena izgradnja je trajala neko-
liko godina, a finansijska sredstva, od
{est miliona tada{njih maraka, obezbe-
dila je Vlada Srbije. Kada je po~ela da se
gradi ova deponija, javnost je ube|iva-
na da Novi Pazar dobija prvu sanitarnu
deponiju u Srbiji. Ubrzo se pokazalo da
projekat nije doveden do kraja. S. N. 

Sanacija deponije Golo brdo

Drugo zasedanje
gradskog parlamenta

Na dnevnom redu tridesetak
ta~aka: Gradska uprava 



Sedmi mart 2018. godine, poodmaklo
jutro. Dvori{te crkve Svete Trojice u Vla-
sotincu. Ulaze dva ~oveka. Jedan u crkvu
a drugi ostaje da ~eka. Tra`e jereja ~etvr-
te vlasotina~ke parohije Nikolu Pe{i}a.
Nikola je mlad ~ovek, otac troje dece a u
vlasotina~koj crkvi slu`buje od 2013. go-
dine.

„O~e, ispred crkve je jedan moj po-
znanik, muslimanske veroispovesti, tra-
`i Vas“.

„ Pa neka je, pozovite ga da udje“.
„Ne bi on, snebiva se, ~eka vas u dvo-

ri{tu“.
„Dobro onda, da vidimo {ta ̀ eli?“ Kad

je video da sve{tenik izlazi iz crkve D`e-
mal je, kako mi je telefonom ispri~ao, po-
`urio da se pozdravi.

„Dobro jutro, ja sam D`emal Nuha-
novi}, bio sam prijatelj nedavno premi-
nulog va{eg sugra|anina Sa{e Nikoli}a.
Ja sam iz Bosne iz ]ojluka kod Srebreni-
ka. Hteo sam da Vas zamolim da mi za
du{u mog jarana odr`ite neku molitvu.
Plati}u, naravno, koliko treba“.

„Poznavao sam Sa{u, dobar je bio ~o-
vek, Bog da mu du{u prost, molio sam se
za njega, palio sve}e ali }u zbog Vas po-
novo to da uradim. Va{a namera je toliko
lepa i bogougodna da je sama sebi do-
voljna i ne treba ni{ta da platite. To {to
ste zatra`ili od mene, da molim za Sa{i-
nu du{u, vra}a veru u ljude i da znate naj-
bolja prijateljica mojih roditelja je musli-
manka“. 

Mladi jerej je govorio zapravo o auto-
ru ovog teksta. Sa njegovom majkom Mi-

petak, 30.IV

KULTURA SUDBINE

Nova Varo{ - „Kakva sam ja Poetesa
/Odredio Gospod: za nebesa/ Ni{ta zem-
no, tek dno nebno/ za slikove du{olom-
ne“... Ovo su stihovi iz nove knjige poe-
zije Novovaro{anke Gordane Boranija-
{evi} „Melanholija mo`danih“, koju je
objavila beogradska izdava~ka ku}a
„Topy“. Sedmu zbirku pesama, protka-
nu bolnim iskrama ljubavi, autorka je
predstavila pre nekoliko dana u ku}i \u-
re Jak{i}a u Beogradu.

Me|u korice „Melanholije mo`da-
nih“ sabrano je 106 pesni~kih „bisera“
razvrstanih u pet tematskih ciklusa: „U
izao~aju“, „Proletne“, „Grmljavina jed-
nog leta“, „O vetrini“ i „Putne“. Zbirka
je u celosti posve}ena autorkinoj sestri
Dragani. Za moto knjige Gordana je
uzela re~enicu Marine Cvetajeve :“Ni-
kakvim mo`danim vijugama se ne mo-
`e objasniti ~udo pesnika“. Ve} sam na-
ziv zbirke oslikava i njenu tematiku -
duboko intimnu, jezgrovitu, porodi~-
nu, zavi~ajnu, setnu, toplu ljudsku pri-
~u u stihovima. Knjigu otvara prolo{ka
pesma „Fotka majstor Mija“. U svojoj
recenziji poznati pesnik Bratislav R.
Milanovi} nagla{ava da upravo ona
predstavlja realisti~an opis fotografije
na pole|ini na kojoj su dve devoj~ice u
zimskoj ode}i : jedna je autorkina se-
stra, bezazlenog lica i puna poverenja,
a druga sama ona - namrgo|ena, kao
da se obra~unava sa objektivom, re{e-
na da se uplete ili da razjasni sve mogu-
}e nesporazume.

- Zbirka je napisana u najboljem ma-
niru ruske pesni~ke {kole. U njoj }e lirski
subjekt jo{ jednom naglasiti da je urbani
svet za njega nedosti`an i stran, a da je
osnovni prostor u kome obitava san - ka-
`e Milanovi}. A o tome kako pesnikinja
~itav svoj ̀ ivot staje u odbranu umetno-
sti, lepog i iskonski vrednog , na promo-
ciji u Beogradu govorio je kulturolog i
publicista dr Jovan Janji}. 

- Za pesnikinju Gordanu Boranija{e-

vi} poezija je san o Savr{enom, san o Ap-
solutu, san o Lepoti. Ona je esencija du{e.
Zato ovako peva : „Pi{em da `ivim, di-
{em da mrem, sve je u mojim pesma-
ma“. Poetesa poeziju brani od svega na-
kaznog i re~i nakaznih. Poeziju do`ivlja-
va kao pevanje, melodiju, zvuk, ritam,
skokove i treptaje rime, po ~emu se i vidi
da li jesi ili nisi pesnik. Ona stavlja do
znanja da je pesniku pesma iskonski go-
vor, prare~ - kazao je dr Janji}.

Na izuzetno pose}enoj promociji u
srcu Skadarlije, na kojoj su pored Mila-
novi}a i Janji}a, govorili i poznata pe-
snikinja i urednica „Prosvete“ Ljubica
Mileti} i direktor izdava~ke ku}e
„Topy“ @ivomir @ivkovi}, ~ulo se i da je
nova knjiga oplemenjena lirskim ele-
mentima, upravo iz te`nje da poka`e
lepotu. Promociju je obele`io i prigo-
dan umetni~ki program.

R. Popovi}

Priboj - Pobednik jubilarnih 40. Lim-
skih ve~eri de~je poezije je Lav Luki},
u~enik 8. razreda O[ „Nikola Tesla“ iz
Beograda. Na zavr{noj manifestaciji
odr`anoj u Domu kulture u petak 23.
marta u~estvovalo je {est finalista, ~ije
je radove `iri izabrao kao najbolje. @iri
u sastavu Tode Nikoleti}, Jadranka
\erkovi} i Nata{a Ivanovi} odlu~io je
da drugo mesto ravnopravno dele Mi-
lica Mi`dalo, u~enica 8. razreda O[
„Vasa ̂ arapi}“ Beli Potok i Luka Baro-
vi}, 8. razred O[ „Vladislav Ribnikar“
Beograd. Tre}e mesto zauzela je Du{i-

ca Potpara iz Pljevalja, u~enica 6. razre-
da O[ „Salko Aljkovi}“. 

Nagra|en je i Simon Pu{ica, u~enik
6. razreda O[ „Nikola Tesla“ iz Priboj-
ske Banje za najvedriju pesmu i An|ela
Rajkovi}, 6. razred, O[ „@ivko Tomi}“
Donja [atronja za najma{tovitiju pe-
smu. Na zavr{nom programu pored fi-
nalista u~estvovao je i hor O[ „Branko
Radi~evi}“ uz klavirsku pratnju pijani-
ste Pavla Joksimovi}a, recitatori Male
pozori{ne radionice Doma kulture, gost
pesnik Ismet ̂ ivgin i bard de~je zabav-
ne muzike Minja Subota, program je

vodio Milorad Damjanovi}, glumac Be-
ogradskog dramskog pozori{ta.

Drugog dana manifestacije odr`ana
je promocija zbirke pesama „Na `ur
po{ao kengur“ ovogodi{njeg gosta pe-
snika Ismeta ^ivgina. Promocija je
odr`ana u {koli „Branko Radi~evi}“,
gde su se s decom dru`ili i govorili o
pesmama Tode Nikoleti} i Minja Su-
bota. Na ovogodi{nji konkurs stiglo je
505 radova iz 33 grada iz Srbije i Crne
Gore. Organizator 40. Limskih ve~eri
de~je poezije je Dom kulture, a pokro-
vitelj Op{tina Priboj. S.B.

Nova knjiga poezije Novovaro{anke Gordane Boranija{evi} „Melanholija mo`danih“ 

Suptilne melodije duha 
Odbrana poezije od besmisla i 
ni{tavila: Sa promocije u Beogradu 

Lav pobednik jubilarnih Limskih

Tradicionalna manifestacija: U~esnici i gosti Limskih ve~eri 

Dani bo{nja~ke 
kulture u Crnoj Gori

Pljevlja - U vi{e crnogorskih gradova
pro{le nedelje je raznim manifestacija-
ma obilje`eno 10 godina od osnivanja
Bo{nja~kog vije}a u Crnoj Gori. U izlo-
`benom prostoru sportske dvorana
„Ada“ u Pljevljima, odr`ana je izlo`ba
slika istaknutih akademskih slikara pod
nazivom „Slikarski dijalozi“, u okviru
„Dana kulture Bo{njaka u Crnoj Gori“.
Publika u Pljevljima je mogla da pogle-
da likovna ostvarenja 22 istaknuta bo-
{nja~ka slikara, iz raznih krajeva Crne
Gore i regiona, me|u kojima su: ^oko-

vi} Muriz, ̂ okovi} Emir, ]atovi} Ervin,
Dizdarevi} Abaz, \ur|evi} Mirsad, Fa-
ki} Med`id, Halilagi} Lamija, Halilovi}
Halko, Hod`i} D`eko, Ibrahimovi} Al-
demar, Kajabegovi} Sejo, Kurpejovi}
Ibrahim... Izlo`ba slika u Pljevljima je
trajala do ju~e, a bi}e uprili~ena u Ro`a-
jama i Novom Pazaru. U Bijelom Polju
odr`ano je knji`evno ve~e pod nazivom
„Du{a u rije~ima“, a u Podgorici sve~a-
na akademija i koncert „U ba{~i sevda-
ha“, etno grupe „Teferid`“ i KUD „Vre-
lo Ibra“ iz Ro`aja. J. D. 

Ervin ]atovi} otvara izlo`bu u Pljevljima

Pravos



lovankom Pe{i} upoznala sam se na Filo-
zofskom fakultetu u Pri{tini. Obe smo
studirale Jugoslovensku knji`evnost i
srpskohrvatski jezik. Pamtim trenutke
sklapanja braka Nikolinih roditelja, nje-
govo ro|enje i svoje veliko iznena|enje
kad sam ~ula da je odlu~io da se posveti
pravoslavlju. Iz njegovog „Dnevnika“ po-
ti~e ova pri~a.

Kako su se upoznali i postali jarani
D`emal i Sa{a?

^uo D`emal da u Vlasotincu neki ~o-
vek prodaje ma{ine za tkanje. Imao no-
vac i hteo da ga ulo`i u sopstveno predu-
ze}e. Ka`e: „ Krenem ja put Vlasotinca
~vrsto re{en da kupim ma{ine samo ako
budu u dobrom stanju.“ Prodavac je, na-
ravno, bio Sa{a Nikoli}.

„Kad sam ugledao Sa{u, odmah mi je
legao na du{u. Plav kao i ja. Vidi se dobar
~ovek. Bio je direktor banke u Leskovcu i
nije vise `eleo da se bavi proizvodnjom
prediva. Bio je intelektualac i to onaj pra-
vi, pri~ao mi je i kako je razumeo Kuran
i njega je bio pro~itao. I{~itavao je iznova
„Dervi{ i smrt“ i rekao mi da ga je to Me-

{ino delo navelo da pro~ita Kuran. Zavo-
leo sam Sa{u kao brata ro|enog i kad me
je pitao: „ Ho}e{ li ti da kupi{ ma{ine ili
ne}e{?“ odgovorio sam mu kao iz topa:
„Ne}u, ho}u da budemo ortaci“. Ustao je
od kafanskog stola za koji smo sedeli, za-
grlio me i posao je kao i na{e prijateljstvo
bilo sklopljeno. Taman kad sam pomi-
slio, imam brata koga mi nije rodila maj-
ka, Sa{a se razboleo. Molio sam dragog
Allaha da ga spasi kao sto je mene neko-
liko godine ranije, kada sam oboleo od
raka prostate. Pose}ivao sam ga u bolni-
ci u Beogradu, nadao se da }e se spasti ali
on je venuo i uvenuo. I{ao sam na sahra-
nu. Bol na licu njegove majke ne mogu
da zaboravim, ne mogu ni da se pomirim
da mog jarana vise nema. ^ekam tre}e

dete a on mi do}i ne}e. Mislio sam da }e
mi biti lak{e ako redovno obilazim nje-
gov grob, ako mu palim sve}e. Zima,
sneg, ja pored groba, sve}a gori i pla~e.“

„Znam kad neko umre kod nas, pro-
u~imo mu „Fatihu“ a ako ga ~e{}e sanja-
mo platimo hod`i da on to uradi umesto
nas. Tako se odu`imo d`enetskoj du{i.
Jednog jutra sam rekao svojoj `eni da
sam opet sanjao svog jarana. Mirzeta, ta-
ko mi se zove ̀ ena, predlo`i da opet idem
u Vlasotince ali ovog puta kod popa. Ka-
`e mi, ispri~aj mu {ta te mu~i i zamoli ga
da prou~i ne{to Sa{i. Mora da i pravo-
slavci imaju svoju „Fatihu“. „Nemoj za-
boravit da mu plati{, kabul je!“ I tako
sam se ja, pri~a D`emal, jedno jutro, ob-
reo u dvori{tu vlasotina~ke crkve.

^udni su i zamr{eni putevi Gospod-
nji! Nikad ne zna{ gde }e te odvesti i s
kim spojiti. Jedna rajska du{a, tebe ~ita-
o~e i sve aktere ove pri~e dovela je na ovu
stranicu. Zvala se Sa{a Nikoli}, Neka mu
je laka zemlja! 

Autorka je profesorka knji`evnosti
i srpskog jezika iz Sjenice 

mart 2018. V

Priboj - U~enici Osnovne {kole „Nikola
Tesla“ iz Pribojske Banje koji `ive u selu
Ku~in, putovali su do {kole prelaze}i jeze-
ro Potpe} ~amcima. Od utorka oni od ku-
}e do {kole i nazad putuju slu`benim vo-
zilom predsednika op{tine Priboj Lazara
Rvovi}a, a vozi ih njegov voza~.

Ku~in je, okolnim putem kojim se izbe-
gava prelazak jezera, udaljen od prve auto-
buske stanice vi{e od 15 kilometara. Zato
su u~enike roditelji ~amcima prevozili pre-
ko jezera, a do mesta gde su ~ekali |a~ki au-
tobus morali su prelaziti jo{ i prugu Beo-
grad-Bar na neobezbe|enom prelazu. Nji-
hov put od ku}e do {kole i nazad naro~ito je
opasan i naporan u zimskom periodu, kad
jezero zna da zaledi ili kad mu opadne nivo
pa do ~amaca prilaze po ̀ ivom blatu - Naj-
vi{e smo se pla{ili kad duva vetar i kad mo-

`emo da se prevrnemo, jer niko od nas ne
zna da pliva. Opasno je i kad se spusti voda
u jezeru. Drugarica nam je jednom upala u
blato, jedva smo je izvukli, ka`e Sa{a Deri-
konji}, jedan od u~enika koji putuju. Pro-
blem putovanja ovih u~enika je poslednjih
desetak dana aktualizovan u medijima pa
je vi{e pojedinaca i organizacija pokazalo
interesovanje da im pomogne. Jedna od
njih je „Spasila~ki tim Srbije“, koji je pred-
vo|en Vojkanom Krsti}em, posetio u~eni-
ke, poklonio spasila~ku opremu i obu~io ih
kako da je koriste. Oni su u~enicima obe-
}ali da }e se potruditi da im na leto organi-
zuju i obuku u plivanju, jer kako je rekao
Krsti} , treba preventivno reagovati, a ne
kada se ne{to lo{e desi.

Roditelji su zamerali nadle`nima {to
ni{ta ne preduzimaju i tra`ili od Op{tine

Priboj autobusku liniju i asfaltiranje jo{
500 metara puta od Op{tine Prijepolje ko-
joj selo pripada, kako bi u~enici mogli da
u {kolu putuju sa druge strane jezera pre-
ko hidroelektrane. Nadle`ni u op{tini su
pak tvrdili da je organizovanje prevoza na
toj deonici te{ko izvodljivo ~ak i kada bi se
uradio asfalt koji nedostaje na delu puta do
njihovih ku}a.

Trenutno re{enje ponudio je Lazar
Rvovi}, predsednik Op{tine Priboj tako {to
je svom voza~u izdao nalog da svakodnev-
no , njegovim slu`benim kolima, do dalj-
njeg prevozi u~enike od ku}e do {kole i na-
zad. „ Zahvaljujemo se predsedniku i svi-
ma koji su nam omogu}ili da ovako putu-
jemo u {kolu , svaki dan auto dolazi po nas
i vra}a nas ku}i“ , ka`e jedan od u~enika.

S. Bjeli}

@IVOT

U {kolu i{li ~amcem sad 
predsedni~kom limuzinom

Preko jezera, pa pe{ice:
U~enici iz sela Ku~in

Jeromonah Nikola Pe{i} ispred
crkve Svete Trojice u Vlasotincu

Rezultati istra`ivanja CESID-a o zadovoljstvu gra|ana u op{tini Nova Varo{

Najvi{e poverenja predsedniku op{tine 
Nova Varo{ - Predsednik op{tine Nova

Varo{ Radosav Vasiljevi} u ìva najvi{e po-
verenje me|u gra|anima, a za razliku od
nekog ranijeg perioda, danas se vi{e veru-
je i institucijama Op{tinskog ve}a i Skup-
{tine op{tine, kao i lokalnoj administraci-
ji, pokazali su rezultati nedavnog istra ìva-
nja javnog mnenja o zadovoljstvu `itelja
zlatarskog kraja koje je na inicijativu
Evropskog PROGRES-a sproveo Centar za
slobodne izbore i demokratiju (CESID).
Ve}ina ispitanika u poljoprivredi vidi os-
nov budu}eg razvoja ovog dela Srbije.
Analize su pokazale i da je porastao broj
gra|ana koji politi~ku situaciju ocenjuju
kao stabilnu, a smanjio onih koji smatra-
ju da su op{tinska vlast i }ate korumpirani.
U~esnici istra`ivanja ocenili su da se eko-
nomska situacija pobolj{ala, ali i da se te`e
`ivi nego u ostatku dr`ave. 

U upitniku CESID-a, ra|enom na slu-
~ajnom, reprezentativnom uzorku od 200
punoletnih gra|ana Nove Varo{i, navodi
se da se predsednik op{tine nalazi na pr-
vom mesto po poverenju gra|ana jer mu
veruje svaki tre}i stanovnik. Za poteze ko-
je povla~i u svom radu, prvi ~ovek grada
na padinama Zlatara ima podr{ku oko 33
odsto gra|ana, {to je znatno bolji rezultat u
odnosu na njegove prethodnike. Tokom
istra`iva~kog rada u 2013. godini institu-
ciji predsednika op{tine poverenje je uka-
zivalo 17 odsto gra|ana, a njegovom pret-
hodniku 22. Iako je pozitivnog pomaka u
odnosu na ranije istra`iva~ke cikluse u
ovom smislu bilo i u nekim drugim op{ti-
nama na podru~ju njih 34 pokrivene
PROGRES-om, retki su predsednici odno-
sno gradona~elnici koji se mogu pohvaliti
ovakvim kvantitativnim u~inkom, jedan

je od podataka u izve{taju CESID-a. Ono
{to sasvim sigurno predstavlja pozitivan
trend jeste i rast poverenja u ostale institu-
cije - Skup{tinu op{tine, kojoj veruje 31
odsto gra|ana i Op{tinsko ve}e sa podr-
{kom od 25 procenata. Da op{tinska ad-
ministracija dobro radi svoj posao smatra
26 odsto Novovaro{ana. „Zabrinjava, me-
|utim, ~injenica da je porastao broj gra|a-
na koji ne mogu ili ne ̀ ele da daju odgovor
na pitanja koja su u vezi sa poverenjem u
lokalnu vlast i upravu. [ta god da je uzrok
ovakve pojave, u op{tinskom rukovodstvu
bi trebalo da je budu svesni“, sugeri{u
stru~njaci iz CESID-a.

Istra ìvanje je pokazalo da Nova Varo{
ima jo{ jedan specifikum u odnosu na ne-
ke druge sredine sli~ne na{oj, a to je poda-
tak da se u odnosu na ranije istra ìva~ke ci-
kluse smanjio broj gra|ana koji su uop{te
zainteresovani za rad lokalne samouprave,
bez obzira na to {to su generalno bolje oce-

njuju op{tinsku vlast i nadle`ne slu`be.
U~esnici istra ìvanja ocenjuju da je rad op-
{tinskih slu`benika zadovoljavaju}i, da su
ne{to ljubazniji i profesionalniji nego rani-
je, kao i da njihovi propusti nisu toliko dra-
mati~ni da bi bili predmet ozbiljnih ̀ albi. 

- Iznena|uju}e je da bez obzira na ~i-
njenicu da je podru~je op{tine Nova Varo{
u stanju duboke demografske starosti (sa
prosekom starosti stanovni{tva od oko 47
godina), gra|ani ne insistiraju na ulaganju
u omladinsku politiku i povratak mladih.
Sa druge strane su odlazak omladine i
stru~njaka, kao i veliku nezaposlenost
ozna~ili kao najve}e probleme sa kojima
se op{tina suo~ava. Op{ta ocena anketira-
nih je i da se u ekonomskom pogledu „`i-
vi ne{to bolje nego u prethodnom perio-
du, ali i dalje lo{ije nego u ostatku Srbije“.
Percepcija `ivotnog standarda gra|ana,
ipak, nije nimalo „ru`i~asta“. 

- Oko 15 odsto ispitanika smatra da ̀ i-
vi dobro, 13 srednje, 18 podno{ljivo, 34 te-
{ko podno{ljivo, 18 nepodno{ljivo, dok
dva procenta njih je kazala da ne zna kako
`ivi. Nije lako objasniti kako ovakve ocene
Novovaro{ana toliko odstupaju od njiho-
vih ocena prili~no solidne ekonomske si-
tuacije u op{tini i dr`avi, ali je mogu}e da
oni imaju utisak da se generalno bolje ̀ ivi
iako to nije slu~aj sa njima li~no - navodi
se jo{ u istra`ivanju. 

Iako ve}ina ̀ itelja novovaro{ke op{ti-
ne smatra da se u njoj ̀ ivi ne{to lo{ije ne-
go u drugim krajevima zemlje, taj proce-
nat se, ipak, dosta smanjio naro~ito u po-
re|enju sa 2010. godinom, dok se, sa dru-
ge strane, gotovo udvostru~io broj onih
koji smatraju da se u Novoj Varo{i ̀ ivi is-
to kao i drugde. R. Popovi}

Korupcija 
- Oko 62 odsto Novovaro{ana ka`e

da ni{ta ne zna na temu ra{irenosti ko-
rupcije u lokalnoj upravi. Svega ~etiri
procenta onih koji su se izjasnili smatra
da su svi slu`benici korumpirani, devet
da ih je ve}ina, 14 da je retko koji, a
{est da nije nijedan. ^etiri petine ispi-
tanika tvrdi da nikada nisu koristili ne-
ku vezu ili poznanstvo kako bi lak{e
obavili neke poslove u op{tini, a najpo-
zitivnija promena je {to se upadljivo
smanjio broj gra|ana koji koriste op-
{tinske zvani~nike u ove svrhe - pi{e u
CESID-ovom izve{taju. 

lavna „Fatiha“

Pi{e: Zejna Memi}
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Prijepolje - Atraktivan projekat iz-
gradnje obaloutvrde na Limu sa
ugradnjom mobilne za{tite od popla-
va, gradi}e se u [arampovu, gde su u
toku radovi na rekonstrukciji mosta,
saobra}ajne `ile kucavice grada. Vre-
dan je 800.000 dolara i u celosti bi tre-
balo da bude finansiran sredstvima
Svetske banke. Ovo je potvrdio Darko
Janji}, jedan od rukovodilaca u JP „Sr-
bijavode“, navode}i da bi predstavnici
lokalne samouprave trebalo da pogle-
daju projekat, izlo`e eventualne pri-
medbe, nakon ~ega bi mogla da zapo~-
ne objedinjena procedura za dobijanje
lokacijske dozvole.

Iako bi ovaj posao, prema zakon-
skoj proceduri, trebalo da bude zavr-
{en za petnaestak dana, ne zavisi sve
od lokalne samouprave. Ipak, o~ekiva-
nja su da }e sva potrebna dokumenta-
cija biti obezbe|ena ovih dana, kako bi
bila dobijena i gra|evinska dozvola.
Projekat ve} sada zadovoljava jedan od
najva`nijih uslova, a to je da su re{eni
imovinsko- pravni odnosi tako da bi
kompletna izgradnja bila na dr`avnom
zemlji{tu. Kada je re~ o samom projek-
tu on je veoma atraktivan. Za{titni be-
dem kao odbrambena linija od popla-
va u du`ini je od 500 - do 600 metara.
Projektant je „oti{ao“ malo u korito Li-
ma da bi bila formirana za{tita od sto-
godi{njih voda kroz dve pe{a~ke staze.
Jedna od njih, ni`a, bi}e najverovatni-
je pod vodom tre}inu godine, kada je
vodostaj visok, ali }e ostalo vreme biti
pogodna za {etnju pored reke ili za
druge potrebe. Ova staza }e biti ura|e-
na tako da prkosi vodenim naletima i
bi}e na neki na~in konstruktivno isko-
ri{}ena kao temelj za drugu, vi{u stazu.
Na gornjoj stazi nalazi}e se sva infra-
struktura, rasveta, ograda, klupe, kao i
sistem za monta`u mobilne za{tite ko-
ji je poseban.

No, kako je istakao Janji}, jo{ ima
dosta posla jer procedura odobrava-
nja sredstava kod Svetske banke nije
ni malo jednostavna, ni brza tako da
najverovatnije ne}e biti zavr{ena pre

septembra. Ina~e, ugro`enost stanov-
ni{tva u slivu Lima i materijalne {te-
te koje dolaze sa u~estalim poplava-
ma ove planinske reke su ogromne.
Deo naselja [arampov konstantno je
ugro`en i u poslednjih 10 godina po-
topljen je {est puta, a prilikom tih po-
plava od grada su odse~ena i obli`nja
naselja. Osim toga i doline kroz koje
proti~e Lim su ne samo gusto naselje-
ne ve} su na obalama reke locirani
zna~ajni industrijski, infrastrukturni,
stambeni i poljoprivredni objekti. Sa-
mim tim rizici od poplava su veoma
veliki kao i obaveze nadle`nih da za-
{titi imovinu i lica.

Treba re}i da je svim aktivnostima
na za{titi od poplava prethodio preko-
grani~ni projekat koji su Srbijavode uz
podr{ku EU realizovale sa crnogor-
skom Upravom za vode tokom 2015.
godine. Projekat pod nazivom „Pomo-
}u geografskog informacionog sistema
ka boljem upravljanju odbranom od

poplava u slivu reke Lim“ omogu}io je
izradu geoportala za sveobuhvatno i
jedinstveno pra}enje upravljanja sli-
vom reke Lim i pripremio uslove za iz-
radu karata ugro`enosti od poplava
koje }e vremenom biti integrisane u
budu}e Planove upravljanja rizicima
od poplava za projektnu oblast.

- Veoma smo zadovoljni jer }e [a-
rampov dobiti jedan od va`nih i mo-
`da najlep{ih infrastrukturnih obje-
kata - obaloutvrdu sa za{titnim bede-
mom i {eta~kim stazama, sa kom-
pletnim mobilijarom. Glavni cilj nam
je, svakako, bio za{tita ku}a i jedne
va`ne saobra}ajnice u ovom delu gra-
da koji je podlo`an plavljenju ali smo
insistirali da re{enje ima i atraktivan
izgled i dodatne upotrebne vrednosti
za gra|ane, ka`e predsednik op{tine
Dragoljub Zindovi}, isti~u}i da }e
ovaj veoma atraktivni deo Prijepolja
u narednom periodu dobiti sasvim
novi izgled. I.H-D.

Pljevlja -Elektroprivreda Crne Gore i
njema~ka kompanija „STEAG Energy
Services“ potpisali su ugovor vrijedan
664.260 evra za izradu Idejnog projek-
ta ekolo{ke rekonstrukcije Termoelek-
trane „Pljevlja“. Istovremeno su Mini-
starstvo finansija, odr`ivog razvoja i tu-
rizma i Elektroprivreda Crne Gore
(EPCG) potpisali Ugovor o kori{}enju
sredstava za realizaciju projekta „Upra-
vljanje industrijskim otpadom i ~i{}e-
nje“ za remedijaciju lokacije TE Pljevlja,
vrijedan ~etiri miliona evra koji je obez-
bije|en iz kredita Me|unarodne banke
za obnovu i razvoj.

„Projekat ekolo{ke rekonstrukcije
postoje}eg bloka TE ‘Pljevlja’ po~etak je
petogodi{njeg investicionog ciklusa,
vrijednog skoro 175 miliona evra, ~ijom

realizacijom }e se obezbijediti puna po-
gonska spremnost, sigurnost i pouzda-
nost u radu proizvodnih objekata u sa-
stavu EPCG“, naglasio je izvr{ni direk-
tor EPCG Igor Novelji}. Izvr{ni direktor
„STEAG Energy Services“ Ulrih Siegel
kazao je da su projekti revitalizacije bili
jedan od njihovih glavnih fokusa u pro-
teklom periodu. 

Nakon izrade Idejnog projekta, kako
je saop{teno iz EPCG, pristupi}e se eko-
lo{koj rekonstrukciji, vrijednoj 40 mili-
ona evra. „To podrazumijeva izgradnju
sistema za odsumporavanje, sistema za
redukciju oksida azota, izgradnju mo-
dernog sistema otpadnih voda i una-

pre|enje rada postoje}eg elektrofilter-
skog postrojenja. Poslije rekonstrukci-
je, pljevaljski prvi blok mo}i }e da radi
najmanje jo{ 20 godina u skladu sa no-
vim direktivama grani~nih vrijednosti
emisije {tetnih materija“, navodi se u
saop{tenju EPCG. U okviru ekolo{ke
rekonstrukcije prvog bloka TE „Plje-
vlja“, dodaju iz EPCG, bi}e rekultivisa-
na deponije pepela i {ljake na Maljevcu,
za koju }e ta kompanija u naredne ~eti-
ri godine izdvojiti oko 19 miliona evra.

Povodom potpisivanja ova dva ugo-
vora, ministarka ekonomije Dragica
Sekuli} vjeruje da }e menad`ment
EPCG, zajedno sa izabranim izvo|a~i-
ma, uspje{no primijeniti planirane ra-
dove koji }e produ`iti radni vijek TE
„Pljevlja“ kao oslonca sigurnosti elek-

troenergetskog sistema Crne Gore.
Drugi blok Termoelektrane (TE) Plje-
vlja }e se graditi, saop{tila je ministar-
ka ekonomije Dragica Sekuli} i dodala
da }e alternativno rje{enje za taj proje-
kat podrazumijevati malo druga~iju fi-
nansijsku konstrukciju od prvobitno
planirane. Ministar odr`ivog razvoja i
turizma, Pavle Radulovi}, kazao je da
se uticaj na ̀ ivotnu sredinu rekonstru-
isanog, modernog postrojenja ne mo-
`e uporediti sa uticajem koji ima posto-
je}i blok TE. Nakon ekolo{ke rekon-
strukcije, kako je istakao, ve} od 2023.
godine, TE „Pljevlja“ }e raditi u skladu
sa EU standardima. C. D. 

Nova Varo{ - Borba protiv nelojalne
konkurencije u turizmu, slaba naplata
boravi{ne takse, nedostatak sadr`aja i
vanpansionske ponude, uspostavljanje
~vr{}e veze izme|u turisti~kih posleni-
ka i vlasnika sme{tajnih objekata bile
su klju~ne teme o se razgovaralo na tri-
bini u hotelu „Panorama“ na Zlataru,
koju je organizovala novovaro{ka Tu-
risti~ka organizacija. 

Sastanku je prisustvovalo tride-
setak vlasnika vila, pansiona i kona-
~i{ta na Zlataru, kao i seoskih do-
ma}instava i sme{tajnih objekata u
narodnoj radinosti. Oni su tokom
razgovora sa direktorkom TO Ro-

som Jakovljevi} ukazali na brojne
probleme sa kojima se suo~avaju u
ovom poslu. Glavna primedba bila

je, ipak, njihova borba sa nelojal-
nom konkurencijom. 

- Pod „lupom“ inspekcije nalazimo
se samo mi koji smo poslovanje uveli
u legalne tokove, a oni koji su u „sivoj“
zoni, ne rade po zakonu i ne prijavlju-
ju goste i nisu predmet inspekcijskih
organa. Za njih su oni, kako ka`u, nevi-
dljivi i interveni{u samo po prijavi. Po-
ni`avaju}e je da mi jedni druge prija-
vljujemo, to bi trebalo dr`ava da regu-
li{e -smatraju vlasnici i nadaju se no-
voj zakonskoj regulativi kojom }e se
uvesti red u ovoj oblasti. 

Mnogi su se `alili na nedostatak jav-

nog prevoza od grada do turisti~ke zone,
prate}e infrastrukture, slabu rasvetu,
ukazali na potrebu boljeg obele`avanja
lokaliteta, prvenstveno pe{a~ko-bicikli-
sti~kih staza, neredovno uklanjanje
sme}a i otpada...Pojedini turisti~ki rad-
nici strahuju i da bi gosti uskoro mogli u
„{irokom luku“ da zaobilaze zlatarski
kraj zbog dosade. Nema sadr`aja za
mlade, prodavnica, pekara, piljara, ure-
|ene centralne zone, bankomata, kao ni
programa koji bi mogli da privuku turi-
ste sa „dubljim“ d`epom.

Vlasnici privatnih turisti~kih objeka-
ta negoduju i na predlog dela op{tinskog

rukovodstva da se cena boravi{ne takse
sa 50 pove}a na 100 dinara. Jer, kako is-
ti~u, ne mogu se ravnati ni u kom pogle-
du sa velikim turisti~kim centrima. 

-To je bila samo jedna od ideja jer je
visina naknade za boravi{nu taksu u no-
vovaro{koj op{tini gotovo najni`a u Sr-
biji. Ve}i problem je, me|utim, {to je i taj
simboli~an iznos te{ko naplatiti. Ume-
sto da lokalna samouprava po ovom
osnovu godi{nje prihoduje oko
6.000.000 dinara, taj iznos ne pre|e cifru
od oko 1,6 miliona dinara. Za tu ogrom-
nu razliku bismo mogli da poja~amo in-
frastrukturu ili realizujemo mnoge dru-
ge razvojne programe na polju turizma -
rekla je direktorka TO Rosa Jakovljevi}.
Iz Turisti~ke organizacije najavljuju da
}e tokom ove godine biti izgra|eno i
obele`eno oko 80 kilometara pe{a~ko-
biciklisti~kih staza na teritoriji op{tine,
da }e se aktivnije raditi na organizova-
nju izleta ka najatraktivnijim lokaliteti-
ma, kao i da }e se putem konkursa apli-
cirati i za sredstva kojima bi se eventual-
no finansirala izgradnja akva-parka na
Zlatarskom jezeru, klizali{te, nove `i~a-
re, trafo-stanice... R. Popovi}

Sastanak predstavnika Turisti~ke organizacije „Zlatar“ i vlasnika vila, pansiona i seoskih doma}instava

Suzbijanje nelegalnog turizma 

Info centar na Zlataru 
Na skupu u hotelu „Panorama“ ~ula se jo{ jedna novina. 
-Ve} ovih dana po~e}e da radi Info- centar. Bi}e sme{ten u srcu turisti~ke zone

na Zlataru, u objektu ispred hotela „Zlatarski zlatnik“ koji je Op{tina zakupila od
njegovog vlasnika. Gosti Nove Varo{i i ovda{nje planinske lepotice }e imati prili-
ku da na jednom mestu dobiju sve potrebne informacije, kao i promotivne i re-
klamne materijale, suvenire i sli~no. Plan je i da se jo{ jedan info-centar otvori i u
samom gradu, najverovatnije pod krovom budu}eg poslovnog centra na Brano-
{evcu - najavila je direktorka TO „Zlatar“ Rosa Jakovljevi}. 

Zajedni~ki do br`eg razvoja turizma:
Sa skupa u hotelu „Panorama“ 

Potpisana dva ugovora koja bi trebalo da
omogu}e bolji i sigurniji rad TE „Pljevlja“

Pribli`avanje 
evropskim standardima 

Jo{ jedna zna~ajna investicija u Prijepolju

Gradi}e se i obaloutvrda uz most 
Most i obaloutvrda: [arampovo

Projekat obaloutvrde

EPS preuzima rudnik
Skup{tina akcionara Elektroprivrede Crne Gore usvojila je odluku o pokretanju

postupka dobrovoljne javne ponude za preuzimanje Rudnika uglja Pljevlja. Kako
javlja crnogorski javni servis, na nedavnoj sjednici Skup{tine akcionara usvojen je
izvje{taj konsultantske ku}e Deloit, o procjeni vrijednosti akcija Rudnika uglja i
mogu}im modelima preuzimanja.Tr`i{na vrijednost akcija procijenjena je na 6,4
evra po akcije.



Novi Pazar - Irfan, Aleksa, Benjamin,
Andrija, Elvir i dva Marka su glavni liko-
vi sportskog blokbastera ~iji tre}i nasta-
vak po~inje u ~etvrtak 5. aprila. U ovom
sportsko - istorijskom spektaklu igraju
jo{ i Marko Bo`ovi}, Hasan Zatri}, Alek-
sandar Simi} i Samed Pru{evi}, mo`da i
Alija Bekri} i Ermin Koni~anin. Posled-
nja klapa sage o novopazarskim sport-
skim junacima trebalo bi da padne ne-
gde sredinom aprila i svi se nadamo sa
scenama hepienda. Kao i u prethodna
dva dela naslovljena sa - ,,Superkup“ i
,,Kup“ i u tre}em, ~iji je radni naslov
,,[ampionat“, a u kona~noj verziji mo-
`da i ,,[ampioni“, pojavi}e se kao glavni
protagonisti Hamzagi}, Polomac, Daca,
Vilimanovi}, Zukovi}, Radosavljevi} i 25
- godi{nji momak iz Podgorice, Marko

Vuka{inovi}. Da biste opisali igru neza-
menljivog reprezentativca Crne Gore
potrebno je da kao rudar kopate po epi-
tetima i opet ne mo`ete biti sigurni da
ste pogodili u njihovom izboru. 

Iz Budu}nosti ste oti{li u {vajcarski
Biogas volej, onda u gr~ku Orestijadu,
trenutno ste u Novom Pazaru. Neo-
bi~ni i ~udni su putevi gospodnji, sre-
}u ste prona{li u gradu koji je najbli`i
rodnoj Podgorici. Ima li istine u ova-
kvom zaklju~ku?

- Ba{ tako, u Pazaru u ìvam od po~et-
ka sezone. Neko sam ko jako voli posao
kojim se bavi. Bio sam zadovoljan i u
[vajcarskoj, najsavr{enijoj zemlji za `i-
vot, i{lo mi je dobro, toliko da mi je osta-
vljena mogu}nost da tamo kad po`elim

mogu da se vratim. Drugo ne{to je u pi-
tanju, mnogo sam ambiciozan, tra`im
nove izazove i da igram pod pritiskom, i
sve sam to na{ao u Novom Pazaru.

Kada ste se odlu~ili za Novi Pazar
pretpostavljamo da niste do{li u ne{to
potpuno nepoznato?

-Pratio sam i ranije igre Novog Paza-
ra, zbog Irfana Hamzagi}a koji mi je bio
saigra~ u Budu}nosti, ali i zato {to je kod
vas u dva navrata jedan od vode}ih igra-

~a bio Sre}ko Risti}. Kao mladom odboj-
ka{u bio mi je mnogo vi{e od saigra~a u
Budu}nosti, ne{to poput mentora.
Mnogo {ta sam od njega nau~io i izuzet-
no ga respektujem.

Na koji period ste ugovorom vezani
za Novi Pazar?

- Na godinu dana.
Vuka{inovi} je, zna~i, po zavr{etku

{ampionata slobodan igra~. Kakvi su
izgledi da se zadr`ite u klubu i u na-
rednoj sezoni?

-Prezadovoljan sam saigra~ima, lju-
dima u klubu, Pazarcima, ali.. Nikad se
ne zna, mada, {anse nisu velike.

Zna~i li to da najbolji klubovi u Sr-
biji ve} mogu da prave planove za sle-
de}u sezonu sa Vuka{inovi}em u ti-
mu?

-Ni za tako ne{to {anse nisu velike,
gledam u pravcu inostranstva.

Pre nego krenete putem koji ste
odabrali ~eka vas finale plej-ofa. I tre-
}i trofej u sezoni je na vidiku?

-Vojvodina ima individualni kvalitet,
imamo ga i mi. Samouveren sam, pro-
tiv nas nikom ove sezone nije bilo lako.

Novi Pazar ili Vojvodina, ko }e biti
novi {ampion Srbije?

-Te`ak je put do titule. Budemo li svi

zdravi, prednost u postocima je 60 - 40
u na{u korist.

Igrali ste pre Srbije prvenstva u Cr-
noj Gori, [vajcarskoj i Gr~koj, gde je
mesto ove lige naspram navedenih?

-Jedini problem su finansije, da ima
vi{e novca za odli~ne strance liga bila bi
u vrhu najja~ih evropskih. Iako su Gr~-
ka i [vajcarska bogatije zemlje kvalitet
takmi~enja je sli~an. Koliko je vrsnih
igra~a u Srbije najbolji primer je Novi

Pazar, od {estorice sa strane petorica do-
laze iz razli~itih regiona. Ovde mlad
igra~ brzo dobija {ansu, ali samo {to ma-
lo odsko~i odlazi van zemlje.

Da li je mogu}e da u takvoj ligi do-
bar igra~ postane bolji, i ako jeste, da
li je Vuka{inovi} ove sezone igra~ki
porastao?

-Krvavi sam radnik, a uz Hamzu Za-
tri}a, koji odbojku ima u prstima, nje-
govog pomo}nika Almira Rugovca,
kondicionog trenera Sa{u Petrovi}a i
nadasve svih saigra~a, koji vas svojim
kvalitetom prosto teraju i na treninzi-
ma da budete najbolji, i ja sam napre-
dovao. Va`no je da je li~ni uspeh neu-
poredivo manji od timskog.

Prvi trofej kao igra~ osvojili ste u ok-
tobru pro{le godine sa Novim Paza-
rom. Po ~emu }ete pamtiti Superkup?

-Po tome {to, izuzmemo li reprezen-
taciju, ranije nisam imao prilike da vi-
dim kako toliko ljudi navija za jedan
klub. Naje`io sam se sav, to mi se doga-
|a i danas kad se setim tog me~a sa Voj-
vodinom.

A Kup Srbije?
-Po dve sjajne navija~ke grupe, vru-

}oj atmosferi u Lajkovcu, velikoj Crve-
noj zvezdi kao rivalu, ogromnoj pobedi
i mojoj igri.

To vam je bila najbolja utakmica u
Pazarovom dresu?

-Ve}ina bi se odlu~ila za onu u Su-
perkupu, ja ka`em da je to finale Ku-
pa. Mislim, neskromno, da sam pri-
li~no doprineo osvajanju trofeja. Pre
svega, dobrim prijemom servisa, {to
je Vilimanovi}u omogu}ilo da nas
hrani idealnim loptama. Zvezda se
odlu~ila, ne bi li me opteretila u napa-
du, da servira na mene, i da ne bude
da veli~am sebe, delom to ih je i od-
velo u poraz.

Prvenstvo jo{ nije zavr{eno. [ta je
ono {to iz dosada{njeg dela nikako ne
mo`ete da izbri{ete iz memorije?

-Prvi deo {ampionata. Utakmice te-
{ke, a mi re|amo pobede iako su svi na-
o{treni da nas dobiju. Videli ste, nikome
to nije po{lo za rukom.
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Jedan je Lebron D`ejms 
U Novom Pazaru, Vuka{inovi} deli stan sa cimerima Radosavljevi}em i Vilima-

novi}em, to implicira da su odbojka{ke teme ~esto na ,,meniju“.
-Dru`im se sa svim igra~ima, sa njima najvi{e provodim vremena i naj~e{}e di-

skutujemo o NBA ligi, ~iji smo veliki fanovi. Obo`avam Lebrona D`ejmsa, ~oveka
koji fascinira fizi~kim predispozicijama, odnosom prema igri, skromno{}u, okre-
nuto{}u porodici i pre svega svojim humanitarnim radom, iz ovog odgovora shva-
tamo i koje ljudske osobine najvi{e ceni Vuka{inovi}.

RTS prenosi finalne me~eve 
Vojvodina i Novi Pazar u finalnu seriju plej - ofa Banka Po{tanske {tedionice

kre}u 5. aprila iz Novog Sada. Novosa|ani su doma}ini i drugog me~a 9. aprila. Tre-
}i duel na programu je 12. aprila u ,,Pendiku“, eventualni ~etvrti u istoj dvorani.
Ukoliko ni to tada ne bude poznat {ampion Srbije, majstorica }e se igrati 19. apri-
la u Novom Sadu. Sve utakmice finalne serije direktno }e prenositi RTS.

Akademski gra|anin 
Marko Vuka{inovi}, sve {to mu je potrebno za ̀ ivot i sport poneo je iz porodice,

u kojoj, i to je vrlo zanimljivo, niko osim njega nema i nikada nije imao afiniteta
za bavljenje sportom. Budu}i je diplomirani sportski menad`er, obzirom da je ap-
solvent na Univerzitetu Metropolitan u Beogradu, na smeru Menad`ment u spor-
tu. ^vrsto je odlu~io da ovog leta postane i akademski gra|anin.

SPORT

Prvoslav Le{evi}

TITULA U ANTALIJI
Novi Pazar - Teniserka iz Novog Pazara Fatma Idrizovi}

osvojila je dve titule, u singlu i dublu, na evropskom turniru
za devoj~ice do 14 godina u Antaliji. U me~u za trofej u singlu
pobedila je doma}u predstavnicu i ~etvrtu favoritkinju Melisu
Senli sa 2:1 u setovima (3:6, 6:0, 6:2). 

POBEDA RUKOMETA[A
Novi Pazar - Iako su u fini{u dozvolili rivalu da se vrati u

me~. Rukometa{i Novog Pazara pobedili su u Pendiku, u utak-
mici 15. kola Super B lige (Istok - Zapad), dosta dobru ekipu Be-
le Palanke 30:28 (16:12). Tim trenera Vladimira Stanojevi}a imao
je u Zlatku Raki}u, strelcu 9 golova, najboljeg aktera me~a.

BOLJI OD KLIKA
Novi Pazar - Nije mnogo napora ulo`io Novi Pazar da bi

do{ao do pobede u 23. kolu Druge ko{arka{ke lige. Novopa-
zarci su kao doma}ini slavila protiv Klika iz Arilja 82:63 (33:10,

7:16, 22:19, 20:18). Najve}i doprinos osvajanju novih bodova
dali su najefikasniji igra~ utakmice Du{an Filipovi} (24 poena),
Sanel Mukanovi} i centar Asmir Numanovi}.

PORAZ NA DOMA]EM TERENU
Novi Pazar - U 17. kolu Prve futsal lige Novi Pazar je ~e-

tvrti put pora`en u teku}em {ampionatu. U Novom Sadu In-
ternacional je slavio 5:4 (2:1). Za Novopazarce dva gola posti-
gao je Radetinac, a po jedan Sadovi} i Stupljanin.

POBEDA GURDIJELJCA
Novi Pazar - Jednoglasnom odlukom sudija novopazar-

ski bokser [erif Gurdijeljac pobedio je na reviji u Novom Sadu
Ljubena Todorova iz Bugarske. Do 16. pobede na profesional-
nom ringu u superpero kategoriji do{ao je u pripremnom me-
~u pred odbranu titule svetskog prvaka u IBF verziji, do koje
bi trebalo da do|e 26. maja, najverovatnije u Novom Pazaru,
protiv boksera iz Meksika. 
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Leon pa tri ta~ke 
Marko Vuka{inovi} je mo`da i najbolji prima~ Superlige, interesovalo nas je,

ko je po njemu najbolji svetski odbojka{ na njegovoj poziciji?“Bez premca je Ku-
banac Vilfredo Leon, iako je u ozbiljnim godinama i dalje je odli~an Huantore-
na, dok je Ngapet mnogo u~inio za popularizaciju odbojke. Njegovi harlemov-
ski potezi su vi{e nego komplikovani i da biste ih izveli potrebno je dosta hra-
brosti, ali bude li prilike mo`da se i usudim na nekoj narednoj utakmici da ga ko-
piram“, odgovara Vuka{inovi}. 

Novi Pazar }e dati reprezentativce 
Reprezentacija Srbije je godinama u vrhu svetske odbojke. Za tu dugove~nost,

po Vuka{inovi}u, najvi{e zasluge imaju stru~ni kadar i talenat mladih ljudi. „Kod
nas u Crnoj Gori sve to imamo, ali i samo pet klubova u najja~oj ligi, a to nije dovolj-
no za jo{ ve}u popularizaciju odbojke“, ka`e on.

Selektor crnogorske nacionalne selekcije Veljko Ba{i} u kvalifikacijama za Evrop-
sko prvenstvo sigurno }e u timu imati ve} pet godina standardnog ~lana najbolje
selekcije, Marka Vuka{inovi}a. Najte`a prepreka na tom putu bi}e Slova~ka, u ~i-
jem timu je nekoliko igra~a sa iskustvom igranja u francuskoj ligi. Vuka{inovi} ne-
ma dilemu da }e on i njegovi reprezentativni drugovi uspe{no pro}i sito kvalifika-
cija. O izgledima da se neko od igra~a Novog Pazara u o{troj konkurenciji domog-
ne dresa Srbije, ka`e da je sasvim mogu}e. „Kad ka`em da svaki od tih momaka ku-
ca na vrata reprezentacije, to ne ka`em da bih tek ne{to rekao ili se njima ulizivao.
Konkurencija u reprezentaciji Srbije jeste velika, ali iza njih je fantasti~na sezona,
a ako posle drugog osvojimo i tre}i trofej, onda }e na njih najozbiljnije morati da
se ra~una“, konkretan je Vuka{inovi}.

Protiv nas nikom ove sezone nije
bilo lako: Marko Vuka{inovi}

Glavni konkurenti: Novi Pazar i Vojvodina 

Marko Vuka{inovi} se nada tituli prvaka Srbije

Preporodio igru odbojka{a Novog Pazara
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Zajedni~ka aktivnost novovaro{ke Kancelarije za mlade i seoskih {kola 

Kviz znanja za osnovce 
Najbolji posetili Beograd: Sa Avalskog tornja

Nova Varo{ - [ezdesetak u~enika vi{ih razreda
osnovnih {kola iz sela Radoinja i Bo`eti}i odmeri-
li su „snage“ na Kvizu znanja koji je organizovala
op{tinska Kancelarija za mlade. 

\aci su prilikom testiranja pokazali zavidno
znanje iz razli~itih oblasti, kao i solidnu op{tu kul-
turu i informisanost na brojne teme. ^ak njih 20

osvojilo je maksimalan broj bodova, a za trud i
znanje su kao nagradu dobili jednodnevni izlet u
Beograd. Iz prestonice su se vratili puni lepih uti-
saka, a pored najzna~ajnijih kulturno-istorijskih
znamenitosti, obi{li su i atraktivne turisti~ke lo-
kalitete. Posetili su i Avalski toranj, Muzej vazdu-
hoplovstva, tropikarijum, stadion „Rajko Miti}“...

-Bio je ovo pilot projekat, a u narednom peri-
odu sli~ne kvizove organizova}emo i u ostalim
osmoljetkama na podru~ju op{tine, ka`e koordi-
nator KZM Branko Pucarevi}. On isti~e da je ova
aktivnost sprovedena sa ciljem da se mladi moti-
vi{u na u~enje i sticanje novih znanja, kao i da se
rad i trud isplate odnosno nagra|uju. R. P. 

Petnjica - Funkcioner Bo{nja~ke
stranke Crne Gore Adnan Muhovi},
odlukom Vlade Crne Gore, predlo`en
je za ~lana Borda direktora akcionar-
skog dru{tva Odr`avanje `eljezni~kih
voznih sredstava iz Podgorice, javlja
Radio Petnjica. Vlada je predlo`ila
Skup{tini akcionara AD Odr`avanje
`eljezni~kih voznih sredstava iz Podgo-
rice da Muhovi} bude ~lan borda di-
rektora kao predstavnik dr`avnog ka-
pitala. Muhovi} je predlo`en na inicija-

tivu ministra saobra}aja i pomorstva
Osmana Nurkovi}a, tako|e funkcione-
ra Bo{nja~ke stranke. Rje{enje o pred-
laganju Muhovi}a donio je ministar
unutra{njih poslova Mevludin Nuho-
d`i} (DPS), kao predsjednik Komisije
za administrativna i kadrovska pitanja
Vlade Crne Gore, 22. marta ove godi-
ne. Imenovanje Muhovi}a ne bi bilo
neobi~no da nije rije~ o funkcioneru BS
koji godinama o{tro kritikuje republi~-
ku vlast i koaliciju sa DPS. S.D. 

Ro`aje - Ro`ajska lokalna uprava, od-
nosno Sekretarijat za poljoprivredu, turi-
zam i vodoprivredu, objavio je Javni po-
ziv za dodjelu 80 hiljada evra finansijske
podr{ke poljoprivrednim proizvo|a~ima
u skladu sa op{tinskim Agrobud`etom za
2018. godinu. Podr{ka poljoprivrednim
proizvo|a~ima, koji budu ispunili tra`e-
ne kriterijume, bi}e ispla}ena u iznosu od

50 odsto realizovane investicije. Najve}i
iznos od 28 hiljada evra predvi|en je za
nabavku poljoprivredne mehanizacije,
20.000 za izgradnju objekata za smje{taj
stajnjaka, dok je za nabavke opreme u
p~elarstvu, nabavku plastenika i pokret-
nih aparata za mu`u, predvi|en iznos od
po pet hiljada evra. Javni poziv je otvoren
do 30. aprila ove godine. C.D. 

Muhovi} u 
Bordu direktora

Podr{ka ro`ajskim 
poljoprivrednicima

Bijelo Polje - Predsjednik Op{tine Bi-
jelo Polje Petar Smolovi} najavio je da }e
lokalna uprava do 2. aprila izmiriti sve
obaveze prema poljoprivrednim proiz-
vo|a~ima. Smolovi} je to rekao na ne-
davnoj sjednici SO Bijelo Polje. Odbor-
nici lokalnog parlamenta su razmotrili i
usvojili niz zna~ajnih odluka. Usvojen je

Izvje{taj o realizaciji Programa mjera za
podsticaj razvoja poljoprivrede za 2017.
godinu i Prijedlog Programa mjera za
podsticaj razvoja poljoprivrede za 2018.
godinu. Odbornici su usvojili i odluke o
radnom vremenu, o auto taksi prevozu,
sakupljanju komunalnog otpada, po-
mo}i osobama sa invaliditetom... C.D. 

Zaseda SO Petnjica
Petnjica - Odbornici Skup{tine op{ti-

ne Petnjica na, za danas zakazanoj sjed-
nici, raspravlja}e o 13 ta~aka dnevnog
reda. Me|u najva`nijim su bud`et za

ovu godinu, Program rada SO, odluka o
komunalnoj policiji. Pred odbornicima
}e se na}i i ozvje{taji o radu vi{e lokalnih
preduze}a, kao i o poljoprivredi. S.D.

Bijelo Polje izmiruje obaveze
prema poljoprivrednicima 


